
 

Position paper Federatie Medisch Specialisten begrotingsbehandeling VWS   

In aanloop naar de begrotingsbehandeling van VWS op 22 oktober vraagt de Federatie Medisch 

Specialisten aandacht bij de Tweede Kamer voor de zorgwekkende prognoses van de 

arbeidsmarkttekorten in de zorg.  

Volgens de VWS-begroting stevent de zorg af op een tekort van bijna 200.000 medewerkers in de zorg 

in 2033. Hoewel de aanpak van personeelstekorten centraal staat in de plannen van het kabinet, zal 

de verlaging van het eigen risico volgens de VWS-begroting leiden tot langere wachtlijsten in de 

medisch specialistische zorg, en kan het zorgaanbod onvoldoende meegroeien met de toenemende 

zorgvraag.   

Federatievoorzitter Piet-Hein Buiting: ‘Het is goed om te zien dat het kabinet het aanpakken van het 

tekort aan zorgprofessionals als een topprioriteit heeft benoemd. Dit is een cruciale stap naar een 

toekomst waarin we de zorg draaiende kunnen houden. Tegelijkertijd houd ik mijn hart vast als het 

zorgaanbod niet meegroeit met de toenemende zorgvraag. Dan komt de toegankelijkheid voor 

patiënten en de kwaliteit van zorg onder steeds grotere druk te staan. Met langere wachtlijsten, leed 

bij patiënten en een verergering van aandoeningen of klachten als gevolg.’    

Het is een positieve ontwikkeling dat het kabinet inzet op het verminderen van administratielast, 

door middel van innovaties zoals kunstmatige intelligentie. De inzet van kunstmatige intelligentie is 

echter alleen mogelijk als we de basis op orde brengen. Een goede data-infrastructuur ontbreekt nog 

altijd, terwijl dat een randvoorwaarde is voor kunstmatige intelligentie. Zorgprofessionals zijn iedere 

dag veel tijd kwijt aan het overtypen van patiëntgegevens, het faxen en bellen tussen zorgaanbieders 

of het zoeken naar ontbrekende informatie. Zorgprofessionals, zowel in de eerste lijn als in de tweede 

lijn, moeten kunnen rekenen op betrouwbare, gebruiksvriendelijke systemen die het zorgproces 

ondersteunen, de administratielast verminderen en waarbij naadloze communicatie tussen 

zorgverleners onderling plaatsvindt, zodat zorg effectief, veilig en doelmatig geleverd kan worden. 

Alleen dan kunnen we kunstmatige intelligentie effectief inzetten.  

Het is daarom goed dat het kabinet inzet op het versneld verbeteren van de databeschikbaarheid en 

gegevensuitwisseling. In het Integraal Zorgakkoord is het Uitvoeringsakkoord gegevensuitwisseling 

gesloten om de databeschikbaarheid in de zorg te verbeteren. In de VWS-begroting is daar budget 

voor vrijgemaakt en volgens het kabinet wordt het akkoord verder uitgewerkt in sectorplannen. Het is 

van cruciaal belang dat hier de komende kabinetsperiode onverminderd energie naartoe gaat. Een 

stevige regierol van de minister hierbij is onmisbaar.  

Wij vragen de Tweede Kamer om bij de minister op het volgende aan te dringen:  

• Het personeelstekort moet bovenaan de agenda staan.  

• Het is belangrijk te zorgen voor de mensen die in de zorg werken. Zij zijn de ruggengraat 

van het systeem. Het vertrouwen in onze zorgprofessionals is noodzakelijk voor hen om 

steeds het beste te doen voor de patiënt. Onze oproep aan het kabinet is daarom: Let op je 

mensen.  

• Regie van de minister over een stevige, meerjarige aanpak om een gebruiksvriendelijk 

systeem voor patiëntgegevens te ontwikkelen dat in de hele zorg hetzelfde werkt en voor 

zorgverleners voelt als één elektronisch patiëntendossier.  


